

The Clerk informed the House of the unavoidable absence of Madam Speaker, whereupon Mr. Lloyd Francis (Ottawa West), Chairman of Committees of the Whole House, took the Chair as Deputy Speaker, pursuant to the Statute in that case made and provided.

PRAYERS

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Mr. Oberle, seconded by Mr. Nielsen, moved,—That this House condemns the government for its neglect of Canada's forests and its indifference to the threat posed to Canada's forests and forest industries by pests, fire, pollution and foreign competition, and calls upon the government to stimulate the research needed to promote superior growth and diversify export products, and acknowledge its responsibility to protect the Canadian environment and the millions of Canadians whose livelihood depends upon Canada's forest resources.

And debate arising thereon;

Madam Speaker, laid upon the Table,—Certified copy of the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Quebec, 1983, pursuant to subsection 19(1) of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970. (English and French).—Sessional Paper No. 321-1/467. (*Deemed referred to the Standing Committee on Privileges and Elections*).

Mr. Clarke (Vancouver Quadra), from the Standing Committee on Public Accounts, presented the Nineteenth Report of the Committee. (government-controlled corporations).—Sessional Paper No. 321-8/17G.

Pursuant to Standing Order 69(13), the government was requested by the Committee to Table a comprehensive response to the Report.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issues Nos. 67, 68, 82 and 83 of the First Session of the Thirty-second Parliament*) was tabled.

(*The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 208 to the Journals*).

Mr. Clarke (Vancouver Quadra), from the Standing Committee on Public Accounts, presented the Twentieth Report of the Committee. (Canada Post Corporation).—Sessional Paper No. 321-8/17H.

Pursuant to Standing Order 69(13), the government was requested by the Committee to Table a comprehensive response to the Report.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issues Nos. 73, 74, 82 and 83 of the First Session of the Thirty-second Parliament*) was tabled.

Le Greffier informe la Chambre de l'absence inévitable de Madame le Président. Après quoi, M. Lloyd Francis (Ottawa-Ouest), président des Comités pléniers, monte au Fautueil à titre de vice-président, en conformité du statut qui régit le cas de cette nature.

PRIÈRE

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

M. Oberle, appuyé par M. Nielsen, propose,—Que la Chambre blâme le gouvernement de sa négligence à l'égard des forêts du Canada et de son indifférence face au danger que constituent pour les forêts et l'industrie forestière du Canada les insectes, les incendies, la pollution et la concurrence étrangère, et qu'elle exhorte le gouvernement à stimuler la recherche nécessaire pour promouvoir une croissance supérieure et diversifier les produits d'exportation et à reconnaître qu'il doit protéger l'environnement du Canada et les millions de Canadiens qui gagnent leur vie grâce aux ressources forestières du Canada.

Il s'élève un débat;

Madame le Président dépose sur le Bureau de la Chambre,—Copie authentique du rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province de Québec, 1983, conformément à l'article 19(1) de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 321-1/467. (*Réputé déferé au Comité permanent des privilèges et élections*).

M. Clarke (Vancouver Quadra), du Comité permanent des comptes publics, présente le dix-neuvième rapport de ce Comité (Sociétés contrôlées par le gouvernement). Document parlementaire n° 321-8/17G.

Conformément à l'article 69(13) du Règlement, le Comité demande au gouvernement de déposer une réponse globale au rapport.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages s'y rapportant (*fascicules nos 67, 68, 82 et 83 de la première session de la trente-deuxième législature*) est déposé.

(*Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 208 aux Journaux*).

M. Clarke (Vancouver Quadra), du Comité permanent des comptes publics, présente le vingtième rapport de ce Comité (Société canadienne des postes). Document parlementaire n° 321-8/17H.

Conformément à l'article 69(13) du Règlement, le Comité demande au gouvernement de déposer une réponse globale au rapport.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages s'y rapportant (*fascicules nos 73, 74, 82 et 83 de la première session de la trente-deuxième législature*) est déposé.